
1. LTO en agrariërs hebben aangegeven weidegronde te willen behouden voor voedselproductie. SB 
tekent hierbij aan dat extensivering van de landbouw noodzakelijk is. Hoe verhoudt zich dit met 
het willen plaatsen van zonnepanelen op weide gronden? En ontvangen wij de reactie van LTO en 
agrariërs over dit onderwerp? 

 
Antwoord 
In het kader van het Klimaatakkoord en de Regionale energiestrategie (RES) is het van belang dat 
de gemeenten een bijdrage leveren aan het verminderen van het gebruik van fossiele 
brandstoffen.  Op landelijk niveau is hiervoor de doelstelling van 35 Twh geformuleerd en in de 
ontwerp-RES van de RES-regio U 16 is de regionale doelstelling van 1,8 Thw opgenomen. Uw raad 
heeft in september 2020 de ontwerp-RES vastgesteld en de lokale opgave voor duurzame 
elektriciteit, die inhoudt 0,1 Twh in 2030 en 0,2 Twh in 2040. Aangezien de gemeente Stichtse 
Vecht niet inzet op windenergie zal voor het realiseren van deze opgave ingezet worden op het 
realiseren van duurzame energie in de vorm van zonne-energie. Wij stimuleren zoveel mogelijk 
zonnepanelen op grootschalige daken (bij inwoners en ondernemers), maar daarnaast is het 
realiseren van zonnevelden noodzakelijk om aan deze opgave te voldoen. Hierover is de raad ook 
reeds uitvoerig over geïnformeerd. Het beleidskader zonnevelden heeft de raad vastgesteld in 
december 2020. De kansenkaart zonnevelden geeft de kansrijke zones aan voor zonnevelden. 
Initiatiefnemers kunnen vervolgens na de tenderprocedure aanvragen indienen voor 
zonnevelden. Hierbij kan het ook om agrariërs gaan, die in sommige gevallen hun bedrijfsvoering 
beëindigen of gaan voor een verbreding van hun bedrijfsvoering. In het kader van nota 
“Landbouwperspectief Stichtse Vecht” wordt op dit moment uitgebreid gesproken met de LTO 
en individuele agrariërs. Dan hebben we ook meer zicht op de visie van agrariërs inzake de 
toekomstbestendigheid van hun bedrijf en hun wensen. Door deze gesprekken ontstaat er meer 
zicht op in welke mate de extensivering van de landbouw zich zal voordoen in Stichtse Vecht. De 
reactie van de LTO van november 2020 over het beleidskader zonnevelden treft u in de bijlage 
aan.  

 
2. Waardoor en wat zijn de gevolgen dat 2 rapporten (PARK en Land ID) niet in de RES 1.0 zijn 

meegenomen? 
 

Antwoord 
Het PARK-advies en het rapport van LAND ID zijn in oktober en november 2020 opgeleverd. Deze 
gaan vooral over de landschappelijke inpassing van duurzame energie in het Groene Hart en het 
landschapstype Weiden en plassen (als het gaat om ons gebied). Aangezien natuur- en 
cultuurhistorische waarden de basis vormen van het beleidskader zonnevelden en de kleuren 
van de kansenkaart zonnevelden zijn de waarden hiervan reeds geborgd als er aanvragen worden 
gedaan voor zonnevelden. Inzichten uit deze rapporten worden wel zoveel mogelijk 
meegenomen bij het uitvoeringsplan zonnevelden, dat we momenteel aan het opstellen zijn.  
 

3. De gebiedscie Utr W zal (ergens) dit jaar een veenweide strategie opstellen. Hoe verhoudt zich 
dit nog onbekende stuk met en wat zal de waarde daarvan zijn, gelet op: 
• Een uitvoeringsplan zonnevelden dat ons in Q1 is toegezegd 
• Een nota vitaal platteland dat ons in Q2 is toegezegd 
• Een IRP dat ons in juni a.s. is toegezegd en waarin alles samen zou moeten komen 

 
Antwoord 
Wij hebben onlangs van de provincie het concept-koersdocument ontvangen in het kader van de 
regionale veenweidenstrategie van de provincie Utrecht. Hierop zal een ambtelijke reactie 
gestuurd worden. Wij zullen een reactie sturen om o.a. extra aandacht te vragen voor de rol van 
de energietransitie in het veenweidegebied.  



Het uitvoeringsplan zonnevelden is een uitvoeringsdocument in vervolg op het vastgestelde 
beleidskader zonnevelden en het wordt nu opgesteld. Wij zijn ervan op de hoogte dat de 
regionale veenweidenstrategie daarna wordt opgeleverd.  
 
Ten aanzien van de nota “Landbouwperspectief Stichtse Vecht” die in voorbereiding is en het IRP 
verwachten wij zeker een relatie met de regionale veenweidenstrategie, maar de reikwijdte van 
deze strategie is nog onvoldoende bekend. In de informatieve commissievergadering van 20 april 
a.s. over de Omgevingsvisie en de nota “Landbouwperspectief Stichtse Vecht” hoort u meer over 
die stukken. De planning van de regionale veenweidestrategie is nog niet bekend.   
 
Het IRP is een gezamenlijk perspectief van de regio en bewaakt de samenhang en de integraliteit 
op de verschillende opgaven. Als regio kunnen we dit ook weer gebruiken als toetsingsdocument 
voor de beoordeling van het koersdocument. 

 
4. Hoe zal de besluitvorming over de diverse stukken in elkaar gepast gaan worden? 
 
Bij de vele informatieve commissies over de regio U 16 hebben we het onderstaande schema 
getoond of een simpele versie daarvan. Bij de besluitvorming wordt zoveel mogelijk aangegeven hoe 
alles zich tot elkaar verhoudt. Ook bij het opstellen van de documenten wordt de input steeds 
aangescherpt op basis van de laatste inzichten. Zoals reeds vaker aangeven, is het een complex 
proces waar zo goed mogelijk de samenhang wordt bewaakt. 
 

 
 

 
 
 
 



5. En hoe gaat er nu precies en wanneer aan communicatie met inwoners en lokaal draagvlak 
gewerkt gaat worden i.r.m. besluitvorming over diverse stukken door onze Raad. Is het de 
bedoeling dat inwonerparticipatie plaats vindt na formele besluitvorming en zo ja wat is daarvan 
de waarde, behalve wel of geen instemming organiseren over plaatsing van zonnepanelen in een 
specifiek gebied(je). 

 
Antwoord 
Momenteel wordt er gewerkt aan het uitvoeringsplan zonnevelden. Dit plan beschrijft het proces 
om te komen tot gedragen zonnevelden binnen gemeente Stichtse Vecht.  Alle plannen worden 
beoordeeld aan de hand van een criteria:  landschap, natuur, cultuurhistorie, archeologie, 
recreatie, landbouw/bodem/water en participatieplan (financieel en proces). Daarbij geldt een 
aantal voorwaarden en richtlijnen voor de hele gemeente Stichtse Vecht.  
 
De doelstelling 0,1 TWh tot 2030 wordt gelijktijdig opengesteld voor de ontwikkeling van 
zonnevelden. Dit betekent dat we tegelijkertijd de principeverzoeken in behandeling nemen. 
Voordeel hiervan is dat de initiatieven goed onderling te vergelijken zijn. Door qua participatie, 
ruimtelijke uitwerking en beoordeling één zelfde planning te doorlopen, creëren we duidelijkheid 
voor de bewoners, kunnen we borgen dat dezelfde gebiedskennis wordt benut in alle initiatieven 
en kunnen we ook een toets doen op de cumulatieve effecten. Als gemeente houden we 
hierdoor regie over de procedure en kunnen we alleen de beste en meest gedragen plannen 
verder uit laten werken. 
   
Belangrijk criterium bij de beoordeling van de plannen voor zonnevelden is het                         
participatieplan, zowel financieel als procesmatig. De uitvoering hiervan zal in samenspraak met 
de gemeente plaatsvinden. Er wordt dus geparticipeerd bij de daadwerkelijke initiatieven. 
Daarnaast heeft er participatie plaatsgevonden bij het opstellen van de kansenkaart en 
beleidsplan. De aspecten die toen als belangrijk zijn voorgedragen en de opmerkingen die toen 
gemaakt zijn, worden nu ook meegenomen in het uitvoeringsplan. Het uitvoeringsplan geeft 
namelijk alleen invulling/uitvoering aan het beleidsplan en schept daarmee dus geen nieuw 
beleid. 

 
6. Kan de Raad in dit landschappelijk ingrijpende dossier wel verantwoord besluiten als er vooraf 

geen participatie is geweest met de inwoners van SV, cq dat het onbekend is of er voldoende 
lokaal draagvlak bestaat. M.a.w. zal de formele besluitvorming dan wel voldoende legitiem 
kunnen zijn? 
Antwoord  
Het beleidskader zonnevelden is in concept besproken tijdens drie inwonersavonden in 2018 en 
met allerlei belangenorganisaties. Hun inbreng is opgenomen in het beleidskader zonnevelden, 
dat de raad in december 2020 heeft vastgesteld.  Het beleidskader is in een uitgebreid proces en 
op een zorgvuldige wijze tot stand gekomen. Als de initiatiefnemers in de loop van dit jaar 
aanvragen voor het aanleggen van zonnevelden gaan indienen voor de zonnevelden komt er 
meer zicht op welke locaties hiermee gemoeid zijn. Om een zonneveld ook daadwerkelijk te 
kunnen realiseren, dient een ruimtelijke onderbouwing te worden opgesteld voor een 
bestemmingsplan of een uitgebreide Wabo-procedure. Hierin worden uiteraard ook 
voorwaarden opgenomen voor landschappelijke inpassing. Het is aan de initiatiefnemers om 
onder regie van de gemeente participatie uit te voeren met de omgeving van de geplande 
zonnevelden. Ook is in het beleidskader zonnevelden het streven naar 50% lokaal eigendom 
(financiële participatie) opgenomen en vastgesteld door uw raad. Dit zal ook invloed hebben op 
de lokale betrokkenheid. Gezien het uitgevoerde proces in het kader van het beleidskader 
zonnevelden, het voorleggen van het uitvoeringsplan zonnevelden aan de raad op 6 juli a.s. en de 
betrokkenheid van de raad bij de wijzigingen van bestemmingsplannen in verband met de 
zonnevelden verwachten wij dat de besluitvorming van de raad hierover zeker legitiem zal zijn. 



 


